
Høringsinnspill til Akershus fylkeskommune budsjett 
2025 
 
Idretten og Akershus fylkeskommune jobber mot samme mål: å styrke fellesskapet og 
finne løsninger for fremtiden. For å lykkes trenger vi stabile rammer og tydelig 
kommunikasjon. I årets budsjettarbeid savner vi klar informasjon om hvordan våre 
økonomiske rammevilkår påvirkes. Dette gjør det vanskelig å planlegge tiltak som skaper 
verdi for samfunnet. 
  
Gjennom mange år har vi sammen løst viktige samfunnsutfordringer. Nå ser vi en fremtid 
med store demografiske endringer, grønn omstilling og stramme økonomiske rammer. 
Idretten er en viktig samarbeidspartner for fylkeskommunen. Vi finner løsninger som 
styrker folkehelsen, bygger fellesskap og bidrar til bærekraft. 
  
Viken idrettskrets er Norges største, med over 400 000 medlemskap og 1500 idrettslag. 
Vi har bevist at vi tar ansvar. Vi har bidratt med løsninger for folkehelse og inkludering, 
utviklet bærekraftige idrettsanlegg og styrket lokaldemokratiet gjennom idretts- og 
aktivitetsråd. Vi står klare til å møte nye utfordringer, men dette krever forutsigbare 
rammer og fortsatt samarbeid. 
  
Vi mener at idrettskretsen og fylkeskommunen styrker hverandre. Gjennom samarbeid 
kan vi møte utfordringer knyttet til demografi, grønn omstilling og økonomisk bærekraft. 
Men det forutsetter forutsigbare økonomiske rammer. Dere har hørt det tidligere, men 
forutsigbarhet er avgjørende for at vi skal kunne opprettholde og videreutvikle vårt 
samfunnsbidrag. 
  
Samtidig er økonomien krevende. Prisvekst og økte kostnader rammer oss alle. Siden 
2018 har idrettens reelle tilskudd falt med 7 % justert for prisstigning. Dette truer vår 
evne til å være en drivkraft for utvikling og innovasjon. 
  
Hva vi har gjort – og hva vi vil gjøre videre 
  
Idretten er en sentral del av løsningen på fylkets største utfordringer. Her er tre områder 
der vi allerede bidrar og har potensial til å gjøre enda mer: 
  
1. Demografi: Idretten skaper folkehelse for alle generasjoner 

• Innen 2030 vil det være like mange eldre over 65 år som barn og unge under 20 år. 
Dette skaper press på helse- og omsorgstjenestene, og kommunene kan ikke 
håndtere dette alene. Idretten kan bidra. 

• Når eldre deltar i fysisk aktivitet, reduseres helseutgiftene og livskvaliteten øker. 
Helsedirektoratet har beregnet at dersom bare 10 eldre går fra inaktivitet til 
moderat aktivitet, kan samfunnet spare 130 millioner kroner i helseutgifter over 
deres levetid. Det tilsvarer 4 millioner kroner årlig. 



• Vi jobber akkurat nå med å utvikle tilbud til måter å aktivisere flere eldre. Vi har 
invitert fylkeskommunen til å delta i denne jobben. Vi ser at det er gjennom 
samarbeid med fylkeskommunene og KS vi kan skape flere tilbud som fremmer 
helse og livskvalitet, og så vi være en vinn- vinn situasjon for samfunnet og 
individene. Og for oss - idrettskretsen og fylkeskommunen. 

  
2. Grønn omstilling: Idretten som partner i bærekraftige løsninger 

• Akershus fylkeskommune har satt ambisiøse mål om fossilfri drift og reduserte 
utslipp innen 2030. Idretten deler disse målene og bidrar allerede med konkrete 
løsninger. 

• Vi driver nå med å etablere et prosjekt, med ekstern finansiering, «Det grønne 
anleggsløftet», et prosjekt som undersøker hvordan vi kan bygge energieffektive 
og bærekraftige idrettsanlegg. Disse anleggene reduserer utslipp, kutter 
driftskostnader og gir flere innbyggere tilgang til fysisk aktivitet. 

• Dette arbeidet kan ikke gjøres alene. Gjennom samarbeid med fylkeskommunen 
kan vi realisere innovative løsninger som gir både miljøgevinster og styrker 
lokalsamfunnene. 

  
3. Frivilligheten gir merverdi til samfunnsutviklingen 

• Frivilligheten er en kraftfull ressurs. Gjennom idretten mobiliseres tusenvis av 
frivillige som bruker tid og engasjement til å skape fellesskap. 

• Idrettskretsen hjelper frivillige organisasjoner med å vokse og lykkes. Vi sørger for 
at ressursene som investeres gir store gevinster, både sosialt og økonomisk.  

• Med stabile rammer kan vi utvikle enda flere innovative løsninger for ungdom, 
inkludering og bærekraft. Dette er avgjørende for å bygge et samfunn som kan 
håndtere fremtidens utfordringer. 

  
Samarbeidet mellom idretten og fylkeskommunen 
Idretten og Akershus fylkeskommune utfyller hverandre. Vi deler et mål om å skape et 
bærekraftig, inkluderende og aktivt samfunn. Gjennom samarbeid kan vi finne løsninger 
som gir gevinster for innbyggerne – økonomisk, sosialt og miljømessig. Vi gir tilskuddene 
dere gir oss en demografisk og samfunnsøkonomisk merverdi. 
  
Årets budsjett må gjenspeile denne felles innsatsen. Med stabile rammer og tydelig 
støtte til idretten kan vi sammen bygge et samfunn som er bedre rustet til å møte 
fremtiden. Vårt partnerskap er en investering i hele fylkets beste. 
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